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Algemene beschouwingen PvdA Weert 

begroting 2023 
 
 
Voorzitter, 
 
De begroting heeft een groot Sinterklaasgehalte. Het college geeft heel veel geld uit. Dat kun je zo 
eigenlijk niet volhouden, maar het is jammer genoeg wel nodig. Veel zaken die in het verleden fout 
zijn gegaan zullen gerepareerd moeten worden en dat kost nu eenmaal geld. Wel is het dus de vraag 
of dit op termijn houdbaar is. De snelle rentestijging, de hoge energiekosten en de mogelijke 
recessie, met daaraan gekoppeld potentiële rijksbezuinigingen, maken de financiële toekomst 
onzeker. Daar is te weinig aandacht voor in de begroting. 
 
Daarnaast vraagt de PvdA zich af of er voldoende aandacht is voor waar de situatie in de wereld nu 
om vraagt. Er zijn drie zaken heel belangrijk volgens de PvdA; dat zijn de Sociale agenda, 
woningbouw en klimaat/verduurzaming. Deze drie speerpunten krijgen ons inziens ook te weinig 
aandacht in de begroting voor het volgend jaar. 
 
Er is inmiddels veel energie-armoede ontstaan. Niet alleen bij de laagste inkomens maar zelfs ook 
bij mensen met een modaal  inkomen. Ook in Weert. Gelukkig heeft de gemeente al een flinke stap 
gezet om mensen die in problemen komen te helpen, maar wij willen nog een stap verder.   
Daarvoor hebben we een amendement bij de 2e tussenrapportage 2022 ingediend. Wij vinden dat 
elk huishouden met een inkomen tot 150% van het minimuminkomen in aanmerking moet komen 
voor de energietoeslag. De financiële ruimte is hiervoor aanwezig. 
Daarnaast willen we dat er gekeken wordt op welke wijze de voedselbank extra ondersteund kan 
worden. Want ook hier is de nood groot. 
 
Betaalbare woningen, daar zijn er veel te weinig van. De gemeente heeft met woningcorporaties 
afspraken gemaakt dat er bij nieuwbouwprojecten 30% sociale huur en 10% middel huur 
gerealiseerd zal worden. Maar in de praktijk (zie bijvoorbeeld Laarveld) komt hier weinig van 
terecht. Wil je nu een sociale huurwoning dan moet je in Weert minstens 3? jaar wachten. Er moet 
echt meer gebouwd worden. Wij zouden graag zien dat de ambitie naar 300 woningen wordt 
bijgesteld. Ook zouden we graag een ambitie zien om in vier jaar 100 starterswoningen te bouwen. 
Over de bouw van tijdelijke woningen is het jammer genoeg stil.  
Bouwen, bouwen, bouwen maar wel met verstand, blijft de uitdaging voor de komende jaren. Zeker 
bij inbreiding in bestaande woongebieden moet de balans tussen voldoende openbaar groen en extra 
woningen gewaarborgd zijn. Want de leefbaarheid in de wijken is essentieel. Daar mogen we geen 
concessies aan doen. 
 
De ambitie op het gebied van energietransitie en verduurzaming van dit college is te laag. Op papier 
is deze wel hoog, maar het levert tot nu toe vooral rapporten op. De burgers moeten veel te veel zelf 
zwemmen en worden te weinig bij de hand genomen. Mensen worden summier geïnformeerd maar 
moeten het daarna - wanneer ze overgaan tot actie - verder zelf uitzoeken. En dat in een wereld die 
de burgers niet kennen. Welke bedrijven zijn betrouwbaar nu er veel beunhazen op de markt actief 



zijn? De gemeente kan collectieve plannen ontwikkelen en deze gerichter aan de burgers gaan 
aanbieden.  Niet passief zijn, met alleen informatie, maar proactief.                                                                                    
De gemeente heeft nu energiecoaches aangesteld die de inwoners kunnen informeren over 
bezuinigingsmaatregelen. Dat doen ze op aanvraag. Wij denken dat je juist naar de mensen moet 
toegaan. Meerdere bijeenkomsten per wijk of buurt waar mensen geholpen worden en ook met 
elkaar in gesprek kunnen gaan. 
 
Na de lage opkomst bij de verkiezingen wilden wij, en velen met ons, de afstand tot de burger 
verkleinen. In de begroting zien we daar te weinig van terug. Mensen voelen zich te weinig gehoord 
en gezien door de gemeente. Ze verstopt zich steeds meer achter een digitaal loket, zonder gezicht. 
De gemeente is er voor de burger en het gemeentehuis ligt nog altijd in het centrum van de stad. De 
gemeente moet een gezicht hebben en daarom moet er ook gewoon een fysiek loket zijn waar 
mensen direct zaken kunnen regelen.  
 
Waar de PvdA zich ook aan stoort is het gebruik van ambtelijk taalgebruik. We moeten op 
begrijpelijke wijze (B1 niveau) communiceren met de burgers. De huidige informatie naar de 
inwoners is nu niet voor iedereen begrijpelijk. We moeten mensen serieus nemen. Daarvoor moeten 
ze begrijpen wat we zeggen en hun inspraak moet er toe doen. 

 
We hebben nog altijd een binnenstad waarop we trots kunnen zijn. Wat dat betreft moeten we zaken 
niet dramatiseren. Dat betekent echter niet dat er geen werk aan de winkel is. De leegstand is een 
stevig probleem. De voorstellen die u heeft om deze aan te pakken kunnen we volgen. Wel heeft de 
gemeente veel krediet verloren bij de ondernemers. Dat zal hersteld moeten worden. Op de thema-
avond was er ook kritiek op het beheer van de openbare ruimte en het parkeerbeleid. Daar zal ook 
iets mee gedaan moeten worden. Ook willen we meebeslissen over de toekomst van de 
Stationsstraat. 
 
Tevreden zijn we dat OZB voor de eigenaren van niet woningen weer iets meer gelijk wordt 
getrokken met de belasting die burgers voor hun woning moeten betalen. We blijven van mening 
dat ieder zijn fair deel moet betalen. Daar zijn we nog lang niet overigens. Gezien het grote van het 
verschil kun je de verhoging slechts stapsgewijs doorvoeren. Wel vinden wel dat de rekening ook 
bij niet woningen vooral bij de eigenaren terecht zou moeten komen. Zij maken de winst. 
 
Wat betreft de economie  moeten we  in Weert stoppen met de ‘verdozing’ van de 
bedrijventerreinen. “Daar zit niemand in Weert op te wachten. In die distributiecentra werken 
vooral mensen van buiten de regio. Dit helpt de Weerter economie echt niet maar zorgt wel voor 
nog extra druk op de huizenmarkt.  Deze manier van bouwen heeft geen enkele meerwaarde voor de 
stad. Je moet op zoek naar bedrijven met fatsoenlijke banen voor de mensen. 
 
 
Voorzitter, 
 
De PvdA heeft vooral aandacht gegeven op de zaken die volgens ons beter kunnen en moeten. Daar 
horen ook de nodige moties en amendementen bij.  
Dat laat onverlet dat de PvdA is redelijk tevreden is over de ingediende begroting, maar er is ruimte 
voor verbetering.  
 
De PvdA fractie sluit af met het uitspreken van dank aan de ambtelijke organisatie, de bodes en de 
griffie voor hun ondersteuning, en hoopt op een goede en constructieve samenwerking met de 
collega raadsfracties en het college. 
 
Dank u wel voorzitter 


